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PROTOKOŁ XXXVII 
 
sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 23 czerwca 2009 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie 
1200, a zakończyły o godz. 1530. 
W obradach uczestniczyli wszyscy, tj. 15 radnych – lista obecności radnych jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. 
 

Proponowany porządek obrad sesji był następujący: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Wyróżnienie uczniów i nauczycieli szkół Gminy Szydłów. 
5. Zapytania i interpelacje radnych. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany preliminarza wydatków GKRPAlkohol. na 2009 rok, 
           - przystąpienia Gminy Szydłów do projektu „Przedszkole Kubusia    
             Puchatka” w ramach konkursu nr 3/ 1/ 9.1.1/ POKL/ 2009, Priorytet IX –  
             Rozwój  wykształcenia  i kompetencji w regionach, Działanie 9.1. –  
             Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości  
             usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.1 –  
             Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania edukacji  
             przedszkolnej, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, finansowanego ze  
             środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, 
           - uchylenia Uchwały Nr XXXVI/ 180/ 2009 Rady Gminy Szydłów z dnia 26 
             maja 2009 roku w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
             zagospodarowania przestrzennego Gminy Szydłów, w granicach gminy, 

- zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 
           - zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowa -      
             dzanie ścieków na terenie Gminy Szydłów, 
           - przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania   
             przestrzennego Gminy Szydłów, w granicach określonych na załączniku  
             graficznym do niniejszej uchwały, 
           - zaliczenia niektórych dróg na terenie Gminy Szydłów do kategorii dróg  
             gminnych, 
           - ustalenia przebiegu dróg gminnych na terenie Gminy Szydłów, 
           - zmian w Uchwale Nr XII/ 60/ 2007 Rady Gminy Szydłów z dnia 22 czerwca  
             2007 roku w sprawie zaliczenia niektórych dróg transportu rolnego na terenie  
             Gminy Szydłów do kategorii dróg gminnych, 
           - wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2010 rok środków  
             stanowiących fundusz sołecki, 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania za 2008 r. planu wydatków w zakresie 
realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
    10.  Wolne wnioski i informacje. 

      11.  Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1. 
 

Obrady XXXVII sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom 
Przewodniczący RG – Roman Baron, który na podstawie listy obecności radnych 
stwierdził quorum oraz powitał obecnych na sesji: Wójta Gminy, pracowników UG, 
sołtysów, mieszkańców gminy oraz nauczycieli i młodzież szkolną.  
 
Ad. 2. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił radnym proponowany porządek obrad XXXVII 
sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnienia. Wnioski takie nie zostały zgłoszone i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący RG poinformował, że do chwili rozpoczęcia obecnej sesji nie 
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji. 
Wnioski takie nie zostały zgłoszone również w trakcie obecnej sesji. Następnie          
w przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół z poprzedniej sesji RG został 
przyjęty jednogłośnie  w głosowaniu jawnym. 
 
Ad. 4. 
 
Głos zabrał radny Krzysztof Ćwiek – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Promocji Gminy, który stwierdził, że wzorując się na sąsiednich gminach 
oraz korzystając ze swojego własnego doświadczenia pedagogicznego postanowił 
nagrodzić skromnymi upominkami uczniów i ich nauczycieli za osiągnięcia i wysiłek 
jaki włożyli w minionym roku szkolnym osiągając doskonałe wyniki nauczania 
zarówno w szkole jak i w różnych konkursach przedmiotowych na szczeblu 
regionalnym lub wojewódzkim. 
Dodał, że takie postępowanie pozwoli być może zatrzeć niedobre wrażenie, że          
w szkołach gminy Szydłów dzieje się tylko źle, co mogły sugerować wydarzenia 
ostatnich miesięcy dotyczące oświaty gminnej, dyskusje na sesjach RG i zebraniach 
organizowanych w szkołach lub sołectwach. Wyróżnieni zostali uczniowie 
gimnazjum: Anna Stachura  oraz jej nauczycielka – Małgorzata Boś,  Katarzyna 
Siwulska i jej nauczycielka Barbara Rak, Michał Gniewkiewicz i jego nauczycielka 
Urszula Skotnicka, Monika Piwońska i Urszula Skotnicka – nauczycielka. Wyróżniona 
została również uczennica SP w Szydłowie – Marta Michalec i jej nauczycielki: 
Dorota Banaś i Emilia Gałązka. 
Radny Krzysztof Ćwiek poinformował również, że w roku szkolnym 2008/ 2009 
najlepszym uczniem w gimnazjum był Michał Gniewkiewicz z Szydłowa,                       
a następnie wyróżnionym uczniom złożył gratulacje i życzenia dalszych sukcesów. 
Życzenia takie przekazał również rodzicom uczniów. 
Gratulacje i życzenia uczniom, nauczycielom i rodzicom przekazał również pan 
Roman Baron – przewodniczący Rady Gminy.  
Do gratulacji dołączył również Wójt Gminy, który dodał, że również gmina na miarę 
swoich możliwości nagrodziła wyróżniających się w nauce uczniów. 
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Ad. 5. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje:   
- radny Stanisław Fit – nawiązał do problemu drogi Solec – Tuczępy, który porusza  
  już od kilku sesji. Stwierdził, że kamień i rumosz zostały nawiezione, brakło tylko  
  jednej wywrotki przy wjeździe na most. Droga jest przejezdna dla ciągników jednak  
  samochodem nie można przejechać bo grozi zawieszeniem pojazdu. Radny zwrócił  
  również uwagę na problem śmieci w Solcu – mieszkańcy przywożą śmieci  
  niesegregowane, wyrzucają również śmieci obok kontenerów, co negatywnie  
  wpływa na estetykę otoczenia. Jego zdaniem należy rozważyć zmianę miejsca  
  usytuowania pojemników.  
  Stanisław Fit poruszył również sprawę czyszczenia rowów wzdłuż drogi  
  wojewódzkiej w Solcu na wysokości domu sołtysa – był na spotkaniu z kierownikiem  
  obwodu drogowego, który upoważnił go do prowadzenia rozmów w sprawie  
  wynajęcia z UG koparki, która oczyściłaby ten odcinek rowu – ok. 200 m, tj. koparka  
  pracowałaby ok. 2 godziny, jednak sprawy nie mógł załatwić w UG. 
- radny Tadeusz Gąsiorek – zwrócił uwagę na zarośnięte pobocza drogi w Jabłonicy  
  oraz naniesione po ostatnich ulewach błoto na jezdnię. W Korytnicy należy wykosić  
  zarośla rosnące wzdłuż drogi obok placu Nadleśnictwa Łagów. Zaapelował również  
  do Wójta Gminy aby remont remizy OSP w Jabłonicy został wykonany przed  
  żniwami, wtedy bowiem rolnicy będą mieli mniej czasu i można nie zdążyć przed  
  jubileuszem Jednostki OSP w Jabłonicy. 
- radny Stanisław Czechowski – zwrócił również uwagę na konieczność wykoszenia  
  zarośli na drogach gminnych i powiatowych bowiem ograniczają one widoczność,  
  co stwarza niebezpieczne sytuacje na drogach. Zapytał także o szanse na budowę  
  wodociągu do Księżej Niwy – w budżecie gminy planuje się środki na budowę  
  kanalizacji, a o tym wodociągu nie ma żadnej wzmianki. 
  Radny poruszył także sprawę drogi do pana Siejki – sąsiad jego posadził drzewka  
  tak, że jak drzewa urosną to będą zajmować pas drogi. 
- radny Zbigniew Olszewski – zgłosił potrzebę dowozu kamienia na drogi w Mokrem      
  i na „Strzeleckie”. 
- radny Krzysztof Ćwiek – zwracając się do Wójta Gminy zapytał czy posiada on  
  protokoły z zebrań wiejskich z tych sołectw, w których firma „Ekowat” planuje  
  budowę elektrowni wiatrowych z zaznaczeniem, że zebrania wiejskie rozpatrywały  
  ten problem, wiąże się to bowiem z wnioskiem firmy „Ekowat” o zmianę planu  
  zagospodarowania przestrzennego tak aby mogły być budowane takie obiekty. 
- radny Roman Baron – również zwrócił uwagę na problem zarośniętych poboczy  
  dróg gminnych, szczególnie drogi do Gacek oraz ulicy Kazimierza Wielkiego               
  w Szydłowie – w tej sprawie jego zdaniem należy złożyć monit do ZDP                      
  w Staszowie. Powrócił również do sprawy nieczynnego wapiennika i zapytał czy  
  sprawa została rozeznana i czy obiekt został odpowiednio zabezpieczony. 
  Zwrócił również uwagę na problem zalewania piwnic budynku gimnazjum, które        
  w ostatnim czasie zostały dwukrotnie zalane w czasie ulewnych opadów deszczu –  
  woda sięgała 20 cm i dobrze, że w tym czasie byli jeszcze w szkole nauczyciele           
  i uczniowie, bo gdyby nie było nikogo to woda mogłaby sięgać wyżej, a tak od razu  
  przystąpiono do wylewania wody i zabezpieczenia budynku. Należy zabezpieczyć  
  budynek tak aby takie przypadki nie powtarzały się. Radny poprosił również  
  Wójta Gminy o jednoznaczną odpowiedź w sprawie szkód po gradobiciu, bo rolnicy  
  ciągle zgłaszają ten problem. Przedstawił również pismo mieszkańca Sołectwa  
  Brzeziny w sprawie wycinki drzewa topoli, które stwarza niebezpieczeństwo dla jego  
  zabudowań. 
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Ad. 6. 
 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami Rady Gminy, i tak powiedział: 
- przeprowadził rozmowę ze Starostą staszowskim na temat termomodernizacji  
  budynków komunalnych na które to zadanie gmina otrzymała dofinansowanie ze  
  środków PFOŚiGW. Rozmowy dotyczyły możliwości wykonania dodatkowych robót,  
  co wynikło po rozstrzygnięciu przetargu na te zadania, gdy okazało się, że wybrane  
  oferty są tańsze niż przewidywał to kosztorys inwestorski. Taka możliwości istnieje      
  i zostało zaakceptowane przez Starostę. 
- został rozstrzygnięty przetarg na remont drogi w Rudkach Małych, w bieżącym  
  miesiącu zostanie rozstrzygnięty przetarg na transport rumoszu. Przetarg na remont  
  drogi w Korytnicy zostanie rozstrzygnięty w lipcu br. 
- brał udział w spotkaniach z Wojewodą i Marszałkiem Województwa, 
- odbyło się spotkanie Honorowego Komitetu Obchodów 680 rocznicy nadania praw  
  miejskich dla Szydłowa, 
- w dniu 6 czerwca 2009 r. odbyło się w Szydłowie Walne Zgromadzenie  
  Stowarzyszenia Miast Króla Kazimierza Wielkiego, którego gmina Szydłów jest  
  członkiem wspierającym. 
- w ostatnim czasie został położony asfalt na drodze w Gackach. 
Na zakończenie Wójt Gminy złożył gratulacje pani Krystynie Żmudzie – dyrektorowi 
SP w Szydłowie za osiągnięte przez uczniów szkoły wyniki egzaminu na koniec 
nauki. Osiągnięty wynik jest jednym z lepszych wyników w powiecie staszowskim      
w  tej kategorii wiekowej. 
 
Ad. 7. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zmian   
w preliminarzu wydatków GKRPAlkoh. na 2009 r. i poprosił pana Sławomira Kręcisza 
o bliższe wyjaśnienie tego zagadnienia. Koordynator GKRPAlkoh. – Sł. Kręcisz 
powiedział, że preliminarz na 2009 r. zmienia się poprzez zwiększenie o kwotę 
34.717,00 zł, tj. o środki  niewykorzystane w działalności GKRPAlkoh. w 2008 r.          
i szczegółowo przedstawił rozdysponowanie tych środków na poszczególne zadania. 
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały i do złożonych 
wyjaśnień. Przewodniczący obrad zarządził głosowanie jawne i w przeprowadzonym 
głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła uchwałę w sprawie zmian                 
w preliminarzu wydatków GKRPAlkoh. na 2009 r. W czasie tego głosowania 
obecnych było na sali obrad 12 radnych. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 182/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał radnym projekt uchwały                  
w sprawie przystąpienia Gminy Szydłów do projektu „Przedszkole Kubusia   
Puchatka” w ramach konkursu nr 3/ 1/ 9.1.1/ POKL/ 2009, Priorytet IX – Rozwój  
wykształcenia  i kompetencji w regionach, Działanie 9.1. –  Wyrównywanie szans 
edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych        
w systemie oświaty, Poddziałanie 9.1.1 – Zmniejszenie nierówności w stopniu 
upowszechniania edukacji przedszkolnej, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
finansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego.  
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W związku z tym projektem pan R. Baron zadał pytanie, czy po upływie dwóch lat,     
w ciągu których przewidziane jest finansowanie przedszkola ze środków projektu 
gmina będzie musiała dalej utrzymywać to przedszkole. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że problem ten wyjaśniała w telefonicznej rozmowie          
z pracownikiem Urzędu Marszałkowskiego i uzyskała informacje, że po upływie 
dwóch lat gmina nie ma obowiązku dalszego utrzymywania przedszkola, będzie 
jednak możliwość składania wniosków o środki na dalsze finansowanie przedszkola. 
Głos zabrał również Wójt Gminy, który powiedział, że już na posiedzeniu Komisji 
informował, iż jeżeli projekt ten zostanie przyjęty do realizacji to nie ma żadnych 
gwarancji prowadzenia tego przedszkola przez gminę po upływie dwóch lat, ale jego 
zdaniem jeżeli jest możliwość skorzystania z takich środków zewnętrznych to należy 
je wykorzystywać. 
Uwag do treści uchwały i przedstawionych wyjaśnień nie było i przewodniczący RG 
jeszcze raz odczytał treść uchwały z dokonaną poprawką numeracji punków               
w paragrafie drugim projektu uchwały i w przeprowadzonym następnie głosowaniu 
jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę. W trakcie głosowania 
obecnych było 12 radnych. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 183/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejnym projektem uchwały jaki przewidywał porządek obrad sesji była uchwała      
w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVI/ 180/ 2009 Rady Gminy Szydłów z dnia 26 
maja 2009 roku w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospoda- 
rowania przestrzennego Gminy Szydłów, w granicach gminy.  
Wyjaśnienia w tej sprawie przedstawił pan Janusz Machnik – kierownik Referatu 
Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, który powiedział, że organ nadzoru zwrócił 
uwagę na fakt, iż podjęta na poprzedniej sesji uchwała w sprawie przystąpienia do 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Szydłów była 
nieprecyzyjna bowiem przewidywała zmianę planu zagospodarowania 
przestrzennego na obszarach, co do których nie było opracowanego planu 
zagospodarowania przestrzennego i dlatego należy uchylić podjętą w dniu 
25.05.2009 r. uchwałę i podjąć nową z prawidłowym określeniem zamierzonych 
przedsięwzięć w sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego gminy. 
Uwag i zastrzeżeń do projektu uchwały i przedstawionych wyjaśnień nie było. 
Przewodniczący RG poddał projekt uchwały pod głosowanie i w głosowaniu jawnym 
Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 184/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok odczytał 
przewodniczący obrad, a Skarbnik Gminy przedstawiła szczegółowe objaśnienia 
dokonywanych zmian w budżecie gminy. Zmiany dokonywane są między innymi        
w związku z rozstrzygniętym przetargiem na remont drogi w Rudkach Małych, 
wprowadzeniem nowych zadań do budżetu, a to; zagospodarowania terenu po 
zbiorniku wodnym w Brzezinach, urządzenia parkingu obok cmentarza                       
w Kotuszowie, zakupu kserokopiarki do UG, dofinansowania obchodów 680 rocznicy 
nadania praw miejskich dla Szydłowa i zamontowanie ogrzewania postojowego do 
nowo zakupionego busa. 
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Radny Krzysztof Ćwiek zapytał dlaczego obecnie przedstawiany projekt zmian          
w budżecie gminy na 2009 r. jest inny niż przedstawiany i dyskutowany na 
posiedzeniach komisji RG – jakie są przyczyny tego, że po kilku dniach radni 
otrzymują zupełnie inne propozycje zmian w budżecie. Komisje Rady Gminy wyraziły 
zgodę na przeznaczenie po 10.000,00 zł na organizację obchodów nadania praw 
miejskich jaki i na Święto Śliwki, a obecnie mówi się, że na Święto Śliwki środki 
zostaną przekazane na następnej sesji. Ponadto zapytał, kto sporządzał dokumenty 
na przetarg w sprawie zakupu busa gdzie nie zostało przewidziane ogrzewanie 
postojowe  samochodu. 
Odpowiedzi w sprawie środków dla Komitetu Organizacyjnego Święta Śliwki udzieliła 
pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy, która stwierdziła, że z opóźnieniem otrzymała 
protokoły z posiedzeń poszczególnych Komisji, a ponadto w wystąpieniu Komitetu 
Organizacyjnego Święta Śliwki nie określono precyzyjnie przeznaczenia środków        
z budżetu gminy, co powoduje, że  wydatki te w budżecie nie mogą być przypisane 
do poszczególnych działów i rozdziałów budżetu i zostanie to przygotowane na 
następną sesję RG po uzgodnieniu szczegółów z zainteresowaną stroną. 
Wyjaśnienia przedstawił również Wójt Gminy, który stwierdził, że on nadzoruje 
przetargi i odpowiada za przygotowanie materiałów przetargowych. Nie wszystko 
można przewidzieć i zdarza się coś przeoczyć, ale praktycznie nic złego się nie stało, 
bo gdyby ogrzewanie przewidziane było w specyfikacji zamówienia to cena autobusu 
byłaby również wyższa o jego wartość. W chwili obecnej gdy autobus jeszcze nie jest 
dostarczony będzie to nas kosztować 4.000,00 zł i ogrzewanie zostanie 
zamontowane w firmie z Wejcherowa, która wygrała przetarg, a gdyby to wyszło 
później to trzeba by doliczyć jeszcze koszty trasy przejazdu busa Szydłów – 
Wejcherowo – Szydłów. 
Pan R. Baron – Przewodniczący RG zabierając głos  stwierdził, że częściowo wina 
jakości przygotowanych  materiałów na sesję wynika ze zbyt często organizowanych 
sesji. Jego zdaniem powinny one być organizowane rzadziej, bo inaczej 
niepotrzebnie powoduje to nerwowość i napięcia, co znajduje odbicie w jakości 
przygotowanych materiałów zarówno na sesję jak i na posiedzenia Komisji. 
Stwierdził również, że wierzy iż na następnej sesji zostaną przekazane środki 
finansowe dla Komitetu Organizacyjnego Święta Śliwki.  
W dalszym ciągu dyskusji nad tym problemem głos zabrali: 
- Wójt Gminy – który stwierdził, że przedstawiony na posiedzeniu komisji preliminarz  
  organizacji Święta Śliwki nie był zbilansowany na kwotę 33.000,00 zł, 
- Stanisław Wojterski – członek Komitetu Organizacyjnego Święta Śliwki –  
  powiedział, że komitet organizuje święto już od 5 lat. Komitet złożył w marcu br.  
  wniosek o dofinansowanie imprezy z budżetu gminy na kwotę  15 tys. zł,                     
  a przyznano dofinansowanie w kwocie 5 tys. zł. Preliminarz po stronie przychodów  
  nie będzie do końca pewny bo sponsorzy wpłacają środki dzień przed imprezą lub  
  tydzień po imprezie. 
- radny R. Baron – który skierował do radcy prawnego pytanie czy byłoby  
  naruszeniem prawa gdyby środki te przekazać teraz, tzn. ująć je w zmianach              
  w budżecie gminy na 2009 r. 
- Wójt Gminy, który jeszcze raz wyjaśnił sprawę i jeszcze raz obiecał, że środki te  
  zostaną ujęte w zmianach budżetu gminy na 2009 r. 
- radca prawny – który odpowiadając na pytanie R. Barona odpowiedział, że dotacja  
  z budżetu gminy to konkretnie oznaczone pieniądze, o których rzeczywistym  
  przeznaczeniu powinny wiedzieć zarówno komisje Rady Gminy jak i sama Rada  
  Gminy. 
- powtórnie Wójt Gminy – który powiedział, że wszyscy członkowie Komitetu  
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  Organizacyjnego byli dobrze poinformowani o potrzebie zrobienia dokładnego    
  preliminarza wydatków na organizację Święta Śliwki, a jeżeli chodzi o projekt  
  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, to inicjatywę uchwałodawczą mają też  
  radni i mogli przygotować alternatywny projekt takich zmian budżetu gminy. 
- radny R. Baron – przedstawił fragmenty protokołów posiedzeń stałych komisji RG  
  dotyczące stanowisk Komisji w sprawie dotacji z budżetu gminy dla obydwu  
  komitetów organizacji imprez, a zwracając się do pana Jarosława Zaparta –  
  przewodniczącego Komitetu Organizacyjnego Święta Śliwki stwierdził, że jest  
  zapewnienie Wójta Gminy, iż na następnej sesji RG zostanie przekazana dotacja na  
  organizację Święta Śliwki. 
- radny Krzysztof Ćwiek – jeszcze raz zapytał kto imiennie przygotowywał  
  specyfikację zamówienia na zakup autobusu, a w sprawie podniesionej przez Wójta  
  - przygotowania alternatywnego projektu zmian budżetu – powiedział, że radni nie  
  mieli takiej możliwości. 
- radny R. Sadłocha – stwierdził, że dyskusja w sprawie przeznaczenia w budżecie  
  gminy środków na zakup i zamontowanie ogrzewania nie ma sensu ponieważ te 4  
  tys. zł  trzeba by przeznaczyć na to zadanie już wcześniej – przy ogłaszaniu  
  przetargu. 
W tej sprawie zabrał głos Wójt Gminy, który jeszcze raz stwierdził, że to on 
odpowiada za materiały przetargowe i podpisuje je i jeżeli ktoś szuka winnego to jest 
nim Wójt Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zakończył dyskusję w sprawie uchwały o zmianach      
w budżecie gminy na 2009 r. i zarządził głosowanie jawne celem jej uchwalenia.       
W przeprowadzonym głosowaniu uchwała zmian w budżecie gminy na 2009 rok 
została uchwalona większością głosów. „Za” głosowało 10 radnych, „przeciw” było 2 
radnych, a głosów „wstrzymujących się” nie było. W trakcie głosowania na sali obrad 
obecnych było 12 radnych. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 185/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny projekt uchwały jaki został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy 
dotyczył zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowa -    
dzanie ścieków na terenie Gminy Szydłów. Wyjaśnienia do projektu uchwały 
przedstawiła pani Małgorzata Samborska – Kierownik Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Szydłowie, która stwierdziła, że taryfy zostały opracowane na 
podstawie sporządzonej przez Zakład kalkulacji wg przewidzianych prawem zasad. 
Zgodnie z ta kalkulacją cena wody wzrośnie o kwotę 0,06 zł za 1 m3, a cena za 
odprowadzone ścieki pozostaje bez zmian. 
Radny Krzysztof Ćwiek w swojej wypowiedzi do projektu tej uchwały stwierdził, że 
komisja RG, którą kieruje akceptuje taryfy, zadał jednak pytanie kiedy i w jaki sposób 
zostanie rozwiązana  sprawa wód opadowych w Grabkach Dużych, które przedostają 
się do kanalizacji. 
Odpowiadając kierownik ZGK powiedziała, że zadanie to przerasta możliwości 
finansowe i techniczne zakładu i z takim pytaniem należałoby zwrócić się do Wójta 
jak i do całej RG. 
Innych zapytań lub uwag do projektu tej uchwały nie było i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę. W czasie 
głosowania obecnych był 12 radnych. 
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Uchwała Nr XXXVII/ 186/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie pan Roman Baron przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Szydłów, w granicach określonych na załączniku graficznym. Wyjaśnienia dotyczące 
tej uchwały przedstawił pan Janusz Machnik – pracownik UG, który przytoczył swoje 
słowa kiedy omawiana była sprawa uchylenia uchwały w tej sprawie podjętej na 
poprzedniej sesji RG. Dodał, że złożone dotychczas wnioski zostały uwzględnione, 
mieszkańcy i zainteresowane osoby będą mogły nadal składać takie wnioski. 
Pytań i uwag do projektu uchwały nie było. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, przy obecności w trakcie głosowania 11 
radnych, Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 187/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejnym projektem uchwały przewidzianym w porządku obrad sesji był projekt 
uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie Gminy Szydłów do kategorii 
dróg gminnych. Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego RG,         
a wyjaśnienia przedstawił pan Janusz Kwiatek, który powiedział, że jest to uchwała 
taka sama w treści jak podjęta na sesji w dniu 29 kwietnia br., która w trybie nadzoru 
została uchylona przez Wojewodę Świętokrzyskiego. Powodem uchylenia był termin 
wejścia w życie uchwały, który został określony na 14 dni po ogłoszeniu uchwały,        
a tymczasem taka uchwała winna obowiązywać od 1 stycznia następnego roku po 
podjęciu. Pytań lub uwag do projektu uchwały nie było. 
Przewodniczący RG zarządził głosowanie celem uchwalenia uchwały                          
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie ją uchwaliła.   
 

Uchwała Nr XXXVII/ 188/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych na terenie Gminy 
Szydłów był kolejnym projektem objętym porządkiem obrad XXXVII sesji RG. Projekt 
tej uchwały przeczytał radnym Przewodniczący RG i poprosił pana J. Kwiatka o 
szczegółowe wyjaśnienie problemu. Pan J. Kwiatek stwierdził, że projekt uchwały 
określa przebieg dróg gminnych między sołectwami Brzeziny i Osówka i drogi te 
zostały wytyczone w bieżącym roku. Pytań lub uwag do przedstawionego projektu 
uchwały nie było i przewodniczący obrad zarządził głosowanie jawne nad tym 
projektem. W przeprowadzonym głosowaniu Rada Gminy, przy obecności w trakcie 
głosowania 12 radnych, jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 189/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Zmiany w Uchwale Nr XII/ 60/ 2007 Rady Gminy Szydłów z dnia 22 czerwca 2007 
roku w sprawie zaliczenia niektórych dróg transportu rolnego na terenie Gminy 
Szydłów do kategorii dróg gminnych to kolejny punkt porządku obrad sesji RG. 
Projekt tej uchwały przeczytał Przewodniczący Rady Gminy i poprosił pana Janusza 
Kwiatka o wyjaśnienie celu podejmowania takiej uchwały. Pan J. Kwiatek zabierając 
głos stwierdził, że konieczność dokonania zmian w uchwale z 2007 r. wynika z faktu, 
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że droga w Szydłowie nosząca obecnie nazwę ul. Ogrodowej była już wcześniej 
zaliczona do kategorii dróg gminnych, a uchwałą Nr XII/ 60/ 2007 została powtórnie 
zaliczona do tej kategorii dróg. Obecnie podejmowana uchwała porządkuje stan 
rzeczy w tym zakresie. Radni nie zadali pytań i nie zgłosili uwag do przedłożonego 
projektu i w zarządzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła 
uchwałę w sprawie zmiany w Uchwale Nr XII/ 60/ 2007 Rady Gminy Szydłów z dnia 
22 czerwca 2007 roku w sprawie zaliczenia niektórych dróg transportu rolnego na 
terenie Gminy Szydłów do kategorii dróg gminnych. W czasie głosowania na Sali 
obrad obecnych było 12 radnych. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 190/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni, przewidziany w porządku obrad projekt uchwały dotyczył wyrażenia zgody 
przez Radę Gminy lub nie wyrażenia zgody na utworzenie od 01.01.2010 r. funduszu 
sołeckiego. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który zaproponował aby w obecnej chwili, gdy budżet gminy 
jest bardzo napięty, a na realizację niektórych projektów gmina będzie musiała 
zaciągnąć kredyt odłożyć sprawę utworzenia funduszu sołeckiego do następnego 
roku. Z tego co jest mu wiadome, nie wszystkie gminy tworzą takie fundusze. 
Przewodniczący RG wyjaśnił, że projekt uchwały został przygotowany w taki sposób, 
że zawiera określenie: „wyraża się/ nie wyraża się zgody”, a na posiedzeniach 
komisji ustalono, że nie będziemy tworzyć od 01.01.2010 r. funduszu sołeckiego, to 
poprosił aby radni w swoich dokumentach skreślili określenie „wyraża się zgodę”. 
Następnie przeczytał projekt uchwał po dokonanej poprawie i wyjaśnił radnym, że 
głosując „za” Rada głosuje za nie tworzeniem funduszu w następnym roku. 
Następnie zarządził głosowanie jawne i w przeprowadzonym głosowaniu Rada 
Gminy większością głosów uchwaliła, że nie wyraża się  zgody na wyodrębnienie                 
w budżecie gminy na rok 2010 środków stanowiących fundusz sołecki. „Za” 
głosowało 11 radny, „przeciw” 1 radny, głosów „wstrzymujących się” nie było. 
 

Uchwała Nr XXXVII/ 191/ 2009 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Sprawozdanie z wykonania za 2008 r. planu wydatków w zakresie realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
przedstawił pan Grzegorz Kluszczyński, który w 2008 roku pełnił funkcje 
koordynatora Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Jednocześnie przedstawił on również sprawozdanie za 2008 r. z realizacji Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii. Pan G. Kluszczyński szczegółowo omówił 
realizację planów finansowych obydwu programów oraz stopień realizacji. 
Sprawozdanie finansowe jest załącznikiem do protokołu sesji RG. Pytań do 
przedstawionych sprawozdań nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
sprawozdania te zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 9. 
 
W odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych Wójt Gminy powiedział: 
- most w Solcu – w tej sprawie przeprowadził rozmowy z Wójtem gminy Tuczępy i ze  
  Starostą powiatu Busko Zdrój, ale odpowiedzi jakie uzyskał były wymijające.  
  Brakujący kamień zostanie dowieziony tak aby możliwy był przejazd samochodem. 
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- śmieci w Solcu – problem zostanie przeanalizowany, a jednym z pomysłów na  
  rozwiązanie sprawy to przeniesienie śmietnika na plac szkolny, tak aby była  
  kontrola, co, kto wynosi do śmietników. Ale wymaga to dyskusji w wąskim gronie  
  osób. 
- czyszczenie rowu w Solcu – mogło się tak zdarzyć jak mówił radny, sprawę  
  dokładnie rozpozna i wyjaśni. 
- czyszczenie drogi w Jabłonicy – jeżeli mieszkańcy Jabłonicy podstawią ciągniki       
  z przyczepami to przy pomocy koparki gminnej rowy i drogę można by oczyścić.   
  Gmina nie dysponuje ciągnikiem i przyczepą, a wynajem takiego sprzętu jest  
  bardzo drogi. 
- remont remizy OSP w Jabłonicy – na dzień 28.06.2009 r. jest umówione spotkanie  
  w tej sprawie z zarządem OSP w Jabłonicy, które ustali zadania i harmonogram ich  
  realizacji. 
- budowa wodociągu w Księżej Niwie – ten problem będzie rozstrzygany jesienią br.  
  przy pracach nad projektem budżetu gminy na 2010 r. 
- pobocza dróg i drogę do pana Siejki – będzie starał się załatwić to w najbliższym  
  czasie, 
- elektrownie wiatrowe – dostarczono dwa protokoły z zebrań wiejskich w Brzezinach  
  i Potoku, z których wynika, że mieszkańcy tych sołectw wyrażają się pozytywnie          
  w stosunku do propozycji firmy „Ekowat” w sprawie budowy elektrowni wiatrowych  
  na gruntach tych wsi.  
- w sprawie decyzji Wojewody w stosunku do szkoły w Potoku – rozmawiał                  
  z Wojewodą kilka razy, ale nie wypadało pytać o ten problem. Do chwili obecnej nie  
  ma oficjalnej odpowiedzi w tej sprawie. 
- w sprawie wycinki topoli w Brzezinach i zabezpieczenia wapiennika – jutro skieruje  
  dwóch ludzi do nieczynnego wapiennika aby dokonali niezbędnych zabezpieczeń.  
  Wycinkę drzew w Brzezinach prowadziła firma, obok p. Arendarskiego ścieli jedną  
  topolę a pozostawili jeszcze jedną. Obecnie gmina musi wygospodarować środki  
  celem wynajęcia specjalistycznego sprzętu lub zwrócić się do „Zeork-u” aby  
  nieodpłatnie udostępnili nam zwyżkę celem ścięcia drzewa. 
- szkody po gradobiciu – fakt wystąpienia na terenie gminy szkód po opadach gradu  
  został dwukrotnie zgłaszany do odpowiednich służb Wojewody ale do chwili obecnej  
  nie ma żadnej odpowiedzi. Rolnicy zgłaszają przypadki wystąpienia szkód i mogą to  
  czynić nadal, a powołana w gminie komisja szacuje powstałe szkody.     
- pobocza drogi w Korytnicy – do Nadleśnictwa w Łagowie wysłane zostaniem  
  upomnienie o dokonanie porządku wokół nieruchomości.    
Głos zabrał radny Krzysztof Ćwiek, który domagał się imiennego wskazania osoby 
odpowiedzialnej za dokumentację przetargową, na co Wójt Gminy odpowiedział, że 
za wszystko on odpowiada i jego zdaniem sprawa ta, tj. środków na zakup i montaż 
ogrzewania postojowego nie maja wpływu na koszty zakupu busa. 
Dalej Wójt odpowiadał na zapytania i interpelacje i stwierdził: 
- w sprawie zalewania piwnic gimnazjum przez wodę w czasie intensywnych opadów  
  atmosferycznych – problem musi być rozwiązany przez fachowców, bo sami tego  
  nie potrafimy. Niedawno z gimnazjum zgłoszono problem wilgoci występującej                               
  w pomieszczeniach piwnicznych i celem osuszenia piwnic wybito okienko, a teraz  
  przez to okno dostaje się woda z opadów atmosferycznych. Wójt obiecał, że dołoży  
  wszelkich starań celem definitywnego usunięcia tego problemu. 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje udzielił również pan Janusz Kwiatek, który 
ustosunkował się do problemu wód opadowych, które przedostają się do kanalizacji 
w Grabkach Dużych i powiedział, że jest to bardzo trudny problem. Wynika to z faktu, 
że oprócz nowo wybudowanej kanalizacji wraz z oczyszczalnią ścieków funkcjonuje 
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w tym sołectwie stara kanalizacja. Do tej starej kanalizacji nie ma planów ani map      
z zaznaczona siecią, a do tej sieci przyłączone są bloki i obiekty „Ekoplonu”. Trudno 
w tej chwili mówić o kosztach i sposobie  zamknięcia starej sieci, ale problem należy 
załatwić bo sytuacja z wodą opadową przedostająca się do nowej sieci będzie 
występował często.  
Radny J. Klamczyński zgłosił jeszcze problem oczyszczenia ulicy Uroczej z piasku 
po zimowym utrzymaniu dróg, ale otrzymał odpowiedź od Wójta gminy, że zostało to 
już zrobione. 
 
Ad. 10. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- pani B. Wójcik – sołtys sołectwa Solec – zaproponowała aby miejsce gdzie  
  mieszkańcy składają śmieci oznaczyć tablicą z zakazem wywozu śmieci,                   
  a pojemniki na śmieci przenieść w pobliżu sklepu w Solcu. 
- pan Adam Gniewkiewicz – mieszkaniec Szydłowa –powiedział, że problem  
  zalewania piwnic gimnazjum wodą z opadów atmosferycznych powodowany jest  
  tym, że duża ilość wody z intensywnych opadów nie spływa w dół w kierunku domu  
  p. Lipińskiej, a kieruje się w stronę gimnazjum. Jego zdaniem wystarczy koparką  
  zepchnąć trochę ziemi i nie będzie tego problemu, 
- pan Stanisław Wujcikowski – w swoim wystąpieniu powrócił do wydarzeń                  
  z poprzedniej sesji ponieważ w związku z nimi spotkała go nazajutrz przykrość ze  
  strony Wójta, który wytykał mu, że na tej sesji krzyczał podniesionym głosem i pytał  
  dlaczego nie daje tych 17  pytań. Stwierdził, że na poprzedniej sesji przeprosił za  
  nieuprawnioną wypowiedź, a mówił podniesionym głosem bo był oddalony od  
  urządzenia rejestrującego przebieg sesji. Kategorycznie stwierdził, że swoich 17  
  pytań nie przedstawi Wójtowi bo nie odpowiedział on na wcześniejsze jego pytania.  
  Powiedział też, że nie życzy sobie aby Wójt Gminy rozmawiał z nim więcej na ten  
  temat. 
- pan Stanisław Ramus – mieszkaniec Szydłowa – zapytał czy sprawa budowy  
  elektrowni wiatrowych nie wpłynie na przesunięcie terminu opracowania zmian  
  w planie zagospodarowania przestrzennego gminy. 
  Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa elektrowni wiatrowych będzie rozpatrywana  
  oddzielnie. 
- Wójt Gminy – zaprosił wszystkich obecnych na Dzień Szydłowa – imprezę, która  
  odbędzie się w dniach 27-28 czerwca br. W dniu 27 czerwca o godz. 1100 odbędzie  
  się uroczysta sesja RG, a później przemarsz do kościoła pw. Wszystkich Świętych.  
  Zdaniem Wójta w uroczystościach tych winni wziąć udział wszyscy radni, sołtysi           
  i dyrektorzy jednostek z terenu gminy. 
- Przewodniczący RG – zastanawiał się jak potraktować wniosek Wójta i powiedział,  
  że jeżeli nie będzie innych wniosków, a wniosek Wójta zostanie złożony na piśmie  
  to zwoła uroczystą sesję. 
- radny Zbigniew Olszewski – zgłosił problem zalewania wodą budynku w Gackach, 
- pani Celińska – mieszkanka Szydłowa – zaproponowała aby sporządzić pisemną  
  informację na temat sposobu postępowania rolników w sprawie szkód  
  spowodowanych gradobiciem. 
- Przewodniczący RG – zaproponował aby informacja co maja robić rolnicy, gdzie        
  i do kogo zgłaszać szkody została umieszczona na stronie internetowej gminy, 
- radny Krzysztof Ćwiek – wypowiedział się w sprawie bezpieczeństwa ruchu  
  drogowego na ul. Uroczej. Stwierdził, że wyjeżdżając od pana Gracy do ul. Uroczej 
  bardzo znacznie ograniczona jest widoczność, a w tą okolicę jeżdżą klienci do  
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  weterynarza. Jego zdaniem należałoby tam umieścić lustro drogowe co ułatwiłoby  
  wyjazd oraz wykonać ograniczniki na jezdni tzw. „zwalniacze”. 
Odpowiadając Wójt Gminy stwierdził, że kierowcy znają przepisy ruchu drogowego  
i winni wiedzieć jak postępować. Potrzeb wykonania podobnych, drobnych inwestycji 
jest bardzo dużo ale środki budżetu gminy są skromne. Odnosząc się do sprawy 
zamontowania w tym rejonie ul. Uroczej stwierdził, że nie ma to żadnego 
uzasadnienia. W tej sprawie odpowiedział już w ubiegłym roku Przewodniczącemu 
RG. 
- radny K. Ćwiek – powiedział, że przepisy ruchu drogowego są przestrzegane ale  
  widoczność jest fatalna. 
- pan Tadeusz Graca – mieszkaniec Szydłowa – dodał do wypowiedzi radnego           
  K. Ćwieka, że mur ogrodzenia posesji pana Zygmunta stoi w drodze, co powoduje,  
  że chcąc wjechać na ul. Uroczą należy wyjechać do połowy ulicy, bo inaczej nie ma  
  widoczności. 
- Wójt Gminy – wskazał, że takich miejsc w Szydłowie jest więcej, np. zakręt obok  
  Posterunku Policji, obok posesji pana Wójtowicza, obok nieruchomości pana  
  Kosteckiego. Przeanalizował takie problemy ale jak stwierdził nie są one  
  priorytetami. Jego zdaniem lepiej byłoby gdyby wykonano „zwalniacze” na ulicach  
  Szydłowa ze względu na szybko jeżdżącą samochodami młodzież. 
- St. Wojterski – mieszkaniec Szydłowa – stwierdził, że pobocza ul. Cmentarnej są  
  zarośnięte, a na ul. Brzezińskiej poboczy praktycznie nie ma i w związku z tym  
  zapytał gdzie będą parkować samochody uczestników imprezy w dniach 27 – 28  
  czerwca. 
- Wójt Gminy odpowiedział, że zna te sprawy i polecił aby w dniu jutrzejszym  
   robotnicy z UG wykosili pobocza ulic. W sprawie ul. Brzezińskiej zwróci się do ZDP  
   aby zajęli się tym problemem. 
- St. Józefowski – sołtys Szydłowa – stwierdził, że pobocza na ul. Brzezińskiej są źle  
  wykonane, był przy tym i zwracał uwagę robotnikom ale to nic nie zmieniło. 
- St. Wojterski – powiedział, że najlepiej by było gdyby pobocza ul. Brzezińskiej  
  zostały wylane betonem wtedy byłyby trwałe. 
- Wójt Gminy – stwierdził, że jest też droga powiatowa i gmina zwróci się do pisemnie  
  do ZDP w tej sprawie. 
- pan Tadeusz Graca – zwrócił uwagę na dzikie wysypiska śmieci w Szydłowie –  
   obok kamionki i powiedział, że należałoby coś z nimi zrobić przed Dniem Szydłowa. 
 
Ad. 11. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany     
i dokonał zamknięcia obrad XXXVII sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
 Protokołował 

 

Janusz Sowa 


